

## المشاريع البحثية المقبولة للدعم ضمن ميزانية عام ٢٠١٣م (مركز الأمير محمد بن فهد للبحوث و الدراسات)

| م | رقم المشروع | عنوان المشروع   | اسم الباحث الرئيس                       | مدة المشروع<br>المعتمدة بالأشهر | الميزانية المعتمدة |
|---|-------------|---|---|---------------------------------|--------------------|
| 1 | 2012184     | دراسة طفرة Trp719arg في جينة KIF6 باعتباره مؤشر عامل خطر لدى مرضى القلب و الأوعية الدموية في المنطقة الشرقية من المملكة العربية السعودية<br><b>Study of KIF6 Trp 719Arg Gene Polymorphism as a Predictor Risk factor for Coronary events in CVD patients of Eastern Province of Saudi Arabia.</b>   | Chitti Babu<br>(Lecturer)               | ١٢ شهر                          | 100000             |
| 2 | 2012186     | فحص حاملي متلازمة ATRX (ألفا ثلاسيميا / التخلف العقلي، المرتبطة بكروموسوم X) في المرضى الذين يعانون من متلازمة الثلاسيميا ألفا في المنطقة الشرقية من المملكة العربية السعودية<br><b>Screening of carriers for ATRX (alpha-thalassemia/mental retardation, X-linked) syndrome in alpha thalassemia patients in Eastern Province, Saudi Arabia.</b> | Dr. Jesu<br>Alexander Francis<br>Borgio | ١٢ شهر                          | 90000              |
| 3 | 2012187     | تقييم دور عامل نمو الخلايا الليفية ٢٣ كعلامة بيولوجية لمرضى الكلى المزمن في المملكة العربية السعودية<br><b>Evaluation of the role of Fibroblast Growth Factor 23 as a biomarker for chronic kidney disease in Saudi Arabia</b>  | Dr. Shahanas<br>Chathoth                | ١٢ شهر                          | 94200              |
| 4 | 2012188     | مقارنة طرق الكشف الظاهرية بطرق الكشف الوراثية لإنتاج AmpC في البكتيريا المنتجة لإنزيم البيتا لاكتيميز الممتد الفاعلية<br><b>Comparing phenotypic to genotypic methods for detection of AmpC beta-lactamases in ESBLs producing Enterobacteriaceae</b>   | د. خالد الخرسة                          | ١٢ شهر                          | 100000             |
| 5 | 2012189     | دراسة تصاحب طفرات TCF7L2 مع داء السكري من النوع الثاني بين السكان العرب في المنطقة الشرقية من المملكة العربية السعودية<br><b>Association of TCF7L2 polymorphism with type 2 diabetes mellitus among the Arab population of Eastern province of Saudi Arabia</b>   | Dr. Sadananda<br>Acharya Baikady        | ١٢ شهر                          | 92800              |